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1 PVZ Algemeen, geen BLZ. Zoals reeds bekend geworden behoeft de 
getijdenduiker van het project Waterdunen 
aanpassing. Is al duidelijk of de provincie 
hiervoor financieel aan de lat staat en zo ja 
voor welk bedrag? 

Er zijn afspraken gemaakt over de financiële verdeling voor de kosten aan 
de getijdenduiker tussen Waterschap Scheldestromen en de Provincie 
Zeeland. Tijdens de besloten GS informatiebijeenkomst van 16 april jl. 
heeft de gedeputeerde de financiële paragraaf van het rapport RH DHV en 
de financiële verdeling toegelicht. Op de financiële paragraaf van het RH 
DHV rapport rust geheimhouding welke door PS op 19 maart 2021 is 
bekrachtigd. Dit omdat de werken aan de getijdenduiker nog moeten 
worden aanbesteed. 
  
Wat we kunnen delen is dat er een oplossing is gevonden die robuust is en 
toekomstbestendig voor alle partijen in het gebied en de bijdrage van de 
provincie past binnen de financiële kaders van de GREX 2021 zoals in 
december jl. door PS vastgesteld. 

2 PvdA Algemeen. We vinden in de 
VJN geen informatie over 
cultureel erfgoed. 

Wat zijn de vorderingen met betrekking tot 
kerkenvisie en molenvisie? 

In de VJN is op pagina 17 (Zeeuws stimuleringsfonds Cultuur) een prioriteit 
opgenomen op het gebied van Erfgoed. Twee projecten in het kader van 
erfgoedbeleving en een consulent verduurzaming/herbestemming Erfgoed. 
 
In lijn met uw motie van 18 december 2020 m.b.t. Provinciaal beleid 
religieus erfgoed, gaan wij ná het opstellen van de meeste kerkenvisies 
door de Zeeuwse gemeenten bezien in hoeverre er noodzaak is om 
provinciaal beleid voor religieus erfgoed op te stellen. 
Het opstellen van de gemeentelijke kerkenvisies heeft i.v.m. corona 
vertraging opgelopen. Naar verwachting zullen eind 2021 de voorlopige 
eerste resultaten van circa 8 gemeenten gereed zijn en kan er bezien 
worden of een provinciaal vervolg nuttig zal zijn. 
 
Voor molens zal een aanpak passend in de lijn van de ontwikkelagenda 
Cultuurveld worden gevolgd. Vanwege corona is dit vertraagd. 
Wij zijn momenteel in overleg met partners op het gebied van molens om 
de aanpak voor molens weer op te starten. Naar verwachting zullen hiertoe 
nog voor de zomer de eerste stappen voor worden gezet. 
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3 PvdA Algemeen. De VJN kent 
weinig SMART-
geformuleerde doelen, maar 
verwijst veelal door naar 
plannen (natuurbeheerplan, 
bosvisie, mobiliteit op maat 
enzovoorts). Dat maakt het 
wat lastig om te controleren 
of er controleerbare, 
meetbare en afrekenbare 
doelen worden gesteld. 

In hoeverre is de SMART systematiek vast 
onderdeel van de plannen? 

De voorjaarsnota is de kaderstelling van de begroting 2022. Dat betekent 
dat de voorgestelde ambities uit de voorjaarsnota 2021 ook worden 
opgenomen in de volgende begroting. PS en GS zijn reeds enkele jaren 
bezig om in gezamenlijkheid stappen te zetten om de begroting ‘Smart’ te 
maken, waarbij de auditcommissie eerder ook heeft geconcludeerd dat een 
goede ontwikkelingen zichtbaar is ten aanzien van het smart formuleren 
van doelstellingen en acties.  
 
Tevens kan het ook zo zijn dat uitvoeringsplannen worden voorgelegd aan 
PS, waarin deze ambities terugkomen (naar verwachting bijvoorbeeld ook 
voor de bosvisie) en waarbij afspraken gemaakt worden over de wijze 
waarop PS later wordt geïnformeerd over de wijze waarop uitvoering is 
gegeven aan het uitvoeringsplan.   

4 CU  In de media wordt aangegeven dat er 6,5M€ 
voor zoet water voorzieningen wordt 
gereserveerd, waar vind ik dat (delen van dat) 
bedrag? 

In paragraaf 2.3 van de voorjaarsnota stellen wij voor om € 6,6 miljoen 
beschikbaar te stellen voor het Deltaplan Zoet Water. 

5 D66 2  Kunnen we een uitleg over de huidige stand 
van zaken krijgen van de “uitbouw 
faciliterende rol provincie in het stedelijk 
gebied (stedelijk verkavelen)”? 

Met het RVO Expertteam hebben wij een samenwerkingsovereenkomst 
gesloten. 
 
Samen met hun hebben we een faciliterend werkwijze/instrument ‘’Zeeuws 
Stedelijk Coördinatieteam (ZSC)’’ ontwikkeld dat ten dienste staat van de 
transitie opgaven in het bebouwd gebied. Hierbij brengen we stedelijk 
transformatie-vraagstukken (door de gemeente aangedragen) in verbinding 
met (landelijke) expertise, deskundigheid, inspiratie en netwerken. 
 
De afgelopen tijd is er met behulp van het Zeeuws Stedelijk 
Coördinatieteam integrale adviezen uitgebracht aan de gemeente over 
onder andere tijdelijk huisvesten van seizoensarbeiders (gemeente Sluis en 
Hulst) en transformatie van de binnenstad (gemeente Terneuzen). 
Momenteel loopt er een traject met Borsele (tijdelijke huisvesting fruiteelt). 
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Daarnaast zijn op aanvraag van de provincie algemene beleidsadviezen 
uitgebracht over het terugdringen van plancapaciteit en de kansen voor 
tijdelijke huisvesting/flexwonen (Zeeuws grondabonnement). 
 
We merken dat de gemeente deze werkwijze als positief ervaren wordt.    

6 D66 5 U schrijft in de eerste zin van de inleiding ‘Aan 
het begin van deze bestuursperiode zagen we 
grote transities op ons afkomen, rond energie, 
klimaat en mobiliteit’. In hoeverre ziet u deze 
nog steeds en hoeveel prioriteit geeft u 
hieraan? 

Deze grote transities zijn samen door GS en PS vertaald in de strategische 
opgaven, zoals die in het coalitieakkoord zijn benoemd. In de voorjaarsnota 
beschrijven wij dat wij twee belangrijke prioriteiten zien voor de komende 
tijd, namelijk coronaherstel en het doorgaan met deze strategische 
opgaven. 

7  D66 5 U stelt dat de coronacrisis ons tot nadenken 
moet stemmen voor de toekomst. Daar stelt u 
een drietal vragen bij. Kunt u zeggen of, hoe 
en wanneer u van plan bent antwoord op deze 
door u zelf geformuleerde vragen te geven, of 
hier in ieder geval een aanzet voor te doen? 
Of laat u dit over aan een nieuw college? 

De vragen waar u naar verwijst zijn een uitnodiging aan u om samen met 
ons college na te denken over wat we leren van de Coronapandemie en 
wat dat moet betekenen voor ons beleid. De algemene beschouwingen 
lijken een uitstekend moment om uw politieke visie daarop te geven. 

8 D66 6 U schrijft dat het een groot gemis is dat er 
geen of veel minder fysieke ontmoetingen zijn, 
maar ziet u ook positieve aspecten of kansen 
in de toename van digitale ontmoetingen? 

Voor daadwerkelijke interactie en gedachteontwikkeling is digitaal 
vergaderen geen goed alternatief. Voor sommige overleggen, waar het 
accent op functionele informatie uitwisseling ligt, kan digitaal vergaderen 
zeker zinvol blijven (en reistijd besparen). 

9 D66 7 Hoeveel is de afspraak over 
opleidingsplaatsen voor huisartsen waard als 
blijkt dat het voor jonge huisartsen onmogelijk 
is om hier een woning te vinden? 

Ons hebben tot nu toe geen signalen bereikt dat de afspraak niet 
uitvoerbaar zou zijn. 

10 PvdA Blz. 7. Meer dan ooit zien we 
financiële onzekerheden op 
ons afkomen. 

Hieruit spreekt onzekerheid en vertwijfeling en 
dit is in tegenstelling tot de algemene toon van 
de VJN. Moeten we ons zorgen maken? 

Er is, zoals u terecht uit de voorjaarsnota leest, geen reden tot zorg of 
vertwijfeling. Het is wel zo dat de financiële toekomst minder voorspelbaar 
is dan ooit. We moeten zowel rekening houden met eventuele 
bezuinigingen op het provinciefonds, als met het inspelen op beschikbare 
middelen voor landelijke prioriteiten, bijvoorbeeld rond de energietransitie. 
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11 GL Blz. 7 pdf m.b.t. vrijkomende 
middelen bij evt. ontvlechting 
Evides pas inzetbaar na 2025 

Wetende dat er nog veel onduidelijk is m.b.t. 
een eventuele ontvlechting van de aandelen 
Evides uit die van de PZEM en dat ook o.a. 
PS daar eerst nog besluiten over dienen te 
nemen, hier vast de vraag waarom het nu al 
zeker is dat de dan eventueel vrijkomende 
middelen niet eerder ingezet kunnen worden 
dan na 2025? 

We verwachten dat de dividendinkomsten niet eerder dan 2025 ter vrije 
beschikking staan. Dit betreft een indicatie. Wat zeker is dat een deel van 
de dividenden in de eerste jaren daarvoor benodigd zijn voor een 
aanvulling in het weerstandsvermogen. Dit is afhankelijk van het 
betalingsritme van de € 10 mln vanuit het Rijk, waarover de Tweede Kamer 
nog een besluit moet nemen. Daarnaast is een deel van het dividend 
benodigd voor de bijdrage van de Provincie Zeeland aan het Delta 
Kenniscentrum. 

12 PVZ 7; verschil blijven maken Waarom heeft de Provincie bedenkingen bij 
terugkeren naar “het oude normaal”?  

De opmerking waar u naar verwijst is een uitnodiging aan u om samen met 
ons college na te denken over wat we leren van de Coronapandemie. Het 
is de vraag of we in alles terug kunnen en willen naar hoe het pre-corona 
was. De algemene beschouwingen lijken een uitstekend moment om uw 
politieke visie daarop te geven. 

13 PvdA Blz. 8. Tot slot kunnen we 
voor het Deltaplan Zoetwater 
inspelen op het 
uitvoeringsprogramma van 
het Rijk, voor zover dat past 
in onze eigen strategie. 

Welke onderdelen van het Deltaplan 
verdienen extra aandacht? 

De Zuidwestelijke Delta heeft een aanvraag ingediend bij het Rijk voor 
financiële ondersteuning van regionale zoetwatermaatregelen. Het Rijk stelt 
daarvoor via het Deltafonds landelijk M€ 250 beschikbaar voor de periode 
2022-2027. De regionale aanvraag bevat verschillende maatregelen die 
zodanig zijn geformuleerd dat ze de mogelijkheid bieden deels gefinancierd 
te worden met dit rijksgeld. Het betreft met name maatregelen in het kader 
van de Proeftuin Zoet Water. De aanvraag is inmiddels goedgekeurd, zodat 
de financiële ondersteuning verzekerd is. Uiteraard moeten de maatregelen 
nu nog wel concreet worden beschreven, en dat is waar het Zeeuws 
Deltaplan Zoet Water zich op richt. 

14 PvdA Blz. 8. Lobby Den Haag. Op welke wijze gaat de lobby vorm krijgen? De lobby naar den Haag wordt vormgegeven via de dynamische lobby 
agenda van het OZO, met gebruik van de kansenkaart. Daarnaast wordt er 
ingespeeld op de Haagse en Zeeuwse actualiteit. Er wordt intensief 
samengewerkt met de lobbyist in Brussel en op IPO dossiers.’ 

15 D66 9 Zijn er mogelijk nog andere regioprovincies, 
naast Fryslân, die ook interessant voor ons 
kunnen zijn als samenwerkingspartner en met 
ons kunnen optrekken in een dergelijk 
experiment? Heeft u actief naar deze regio’s 

Het samenvallen van de schaal van waterschap, gemeentelijke 
samenwerking en provincie, samen met een duidelijke regionale identiteit  
doet zich alleen in Zeeland en Fryslân voor. Vanuit die optiek, en omdat wij 
al enkele jaren een samenwerkingsverband met Fryslân hebben, voeren wij 
(samen met het OZO) nu verkennende gesprekken met BZK over een 
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gezocht, of doet u dit nog? Waarom wel/niet 
en wat zijn de eventuele uitkomsten? 

mogelijk experiment. Op dit moment zoeken wij – of BZK – niet naar 
bredere experimenten. 

16 GL Blz. 9 versterking van de 
democratische legitimiteit. 
 
In samenwerking met 
Friesland komt er een plan 
hoe de betrokkenheid van 
(jonge) burgers vergroot kan 
worden. 

Is er al enig zicht op wanneer hierover in de 
loop van 2021 meer informatie te verwachten 
valt? En op welke manier PS hierbij betrokken 
wordt? 

De problematiek van de democratische legitimatie van besluitvorming in 
WGR-regelingen – waar deze passage op duidt - staat op zich los van het 
betrekken van jongeren bij de politiek. Voor dat laatste is gezamenlijke 
werkgroep van Fryslân en Zeeland actief. Het onderzoek is recent afgerond 
en wordt nu omgezet in een aanpak voor jongerenparticipatie. 

17 D66 10 – problematiek 
gemeentelijke partners 

De financiële problematiek bij de gemeentes, 
in hoeverre heeft dit impact op de uitvoering 
van de opgaven, op welke onderwerpen en op 
de planning?  
Kunt u aangeven per opgave en per 
onderwerp welke oplossingen u nog meer 
heeft behalve in gesprek gaan via OZO?   

Bij de strategische opgaven is zeer bewust gekozen voor netwerksturing, 
vanuit de erkenning dat samenwerking noodzakelijk is. Hoewel iedere partij 
in het netwerk vanuit de eigen verantwoordelijkheden blijft opereren, kan 
meer uitvoeringskracht worden georganiseerd wanneer sterker in het 
netwerk wordt samengewerkt dan wanneer iedere partij voor zich acties 
onderneemt. Dat gesprek ook wordt gevoerd binnen het netwerk van de 
opgaven. Vanuit iedere opgave wordt met de netwerkpartners, waaronder 
de gemeenten, besproken op welke manier de uitvoering kan worden 
vormgegeven en wat daarin qua tempo en uitvoeringskracht haalbaar is. 
Daarbij bezien we nadrukkelijk de mogelijkheden om rijksmiddelen of 
Europese middelen te verwerven en in te zetten.   
Dat neemt niet weg  dat financiële en personele capaciteit de maximale 
inzet per partij in het netwerk bepalend zijn voor het maximale resultaat. Wij 
constateren dat de (financiële) problematiek in het sociaal domein, die door 
het Rijk moet worden weggenomen, voor onze gemeentelijke partners tot 
beperkingen leidt als het gaat om hun inzet op andere vraagstukken. Naast 
de strategische opgaven gaat het dan ook om andere vraagstukken, zoals 
bijvoorbeeld de bekostiging van de RUD Zeeland.  
In alle scenario’s is dan de eerste stap om dat gezamenlijk in het netwerk 
te bespreken, te verkennen welke oplossingen er zijn (prioriteren, 
temporiseren, meer inzet van andere partijen) en wat daarin de voorkeur 
verdient. Het OZO is bij uitstek de plaats om dat gesprek aan te gaan als 
Zeeuwse overheden. 



         

6 
Beantwoording vragen voorjaarsnota 2021 

 Fractie Pagina-nr (PDF) Vraag 
 
Reactie/Antwoord Gedeputeerde Staten 

18 D66 11. Ruimtelijke kwaliteit Hoe actief heeft u gewerkt aan de co-creatie 
gewerkt? Is er een vraag om 
achterbanraadpleging geweest, of heeft u nog 
meer (actief) gedaan om burgers te 
betrekken? Hoe reflecteert u op dit proces van 
co-creatie? Wat ging goed en wat kan beter? 

De omgevingsvisie is vanaf de start in co-creatie met alle organisaties die 
wilden meedoen opgesteld, in dit proces hebben ook een aantal burgers 
meegedaan. Een intensief proces met gebiedstafels en bouwsteengroepen 
heeft geleid de voorontwerp omgevingsvisie die in januari 2021 ter 
consultatie aan alle partijen is aangeboden. In deze achterbanraadpleging 
zijn meer dan 50 reacties van organisaties ontvangen en circa 90 van 
burgers.  
 
Er is daarnaast een enquête gehouden onder de Zeeuwse bevolking om 
meer inzicht te krijgen in wat de gemiddelde Zeeuw van belang vindt voor 
de omgevingsvisie. De resultaten van deze enquête waar ruim 1200 
inwoners van Zeeland aan hebben meegedaan zijn meegenomen in de 
Omgevingsvisie.   
 
Een evaluatie van het proces heeft nog niet plaatsgevonden, omdat het 
nog niet is afgerond. 

19 PvdA Blz. 11. Ruimtelijke kwaliteit 
Vier maatschappelijke 
uitdagingen 2050. 
Klimaatbestendig en CO2-
neutraal Zeeland. 

Hoever staat het nu met een CO2-neutraal 
Zeeland? 

Ten aanzien van de doelen om in 2030 al onze elektriciteit duurzaam (wind 
en zon) op te wekken, liggen we op schema. Ook de invoering van 
elektrische auto’s verloopt op een goed tempo. Het CO2-neutraal maken 
van de gebouwde omgeving en industrie bevindt zich nog in de beginfase. 

20 PvdA Blz. 11. De vier 
maatschappelijke 
uitdagingen. 

Zijn deze uitdagingen in volgorde van prioriteit 
opgesteld? 

Nee, de volgorde zegt niets over de prioriteit van de onderwerpen. 

21 CU 11 (PDF Voorjaarsnota), 
Ruimtelijke kwaliteit 

- Klopt het dat dus op of kort na de 
datum van vaststelling van de 
verordening meteen de eerste 
herziening wordt ingezet? 

- Wat gebeurt er als de vaststelling wat 
langer dan enkele maanden uitstel 
zou lijden? 

Is het in dat geval juridisch mogelijk en 
praktisch denkbaar om veranderingen die 

Als daar aanleiding voor is, kan een herziening van de verordening op ieder 
moment worden gestart. Dat zou inderdaad al kort na vaststelling van de 
omgevingsverordening kunnen zijn.  
 
Op de datum van inwerkingtreding van de Omgevingswet moet een 
Omgevingsverordening zijn vastgesteld. Er is op dit moment door het Rijk 
niet voorzien in overgangsbeleid. 
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normaal in de eerste herziening terecht 
zouden komen, alvast mee te nemen (ofwel 
een eerste herziening kort na vaststelling 
alvast voor te bereiden)? 

Voor herziening van een omgevingsverordening gelden vaste procedures. 
Als een ontwerp omgevingsverordening de inspraakprocedure heeft 
doorlopen, zijn wezenlijke inhoudelijke wijzigingen niet mogelijk zonder 
opnieuw een inspraakprocedure te doorlopen. De mogelijkheden voor het 
integreren van een eerste herziening en eventuele tijdswinst die dat 
oplevert zijn daardoor beperkt. 

22 PVZ 11; slimme mobiliteit Is de Provincie het met ons eens dat corona 
juist het belang van een eigen voertuig 
onderstreept en niet zogenaamde deelauto’s 
waarin men eerder besmet kan raken 
vanwege gemeenschappelijk gebruik? 

Wij bezitten niet de kennis om uitspraken te doen over besmettelijkheid. Wij 
kunnen enkel de effecten van Corona op het gebruik van deelauto’s 
aangeven. Over 2020 is te zien dat landelijk gebruik van deelauto’s is 
toegenomen, waarschijnlijk als gevolg van het mijden van het OV. In 
Zeeland meldt Stichting Duurzame Mobiliteit Zeeland vermindering van 
gebruik. Dit wordt verklaard doordat een deel van de deelauto’s in 
samenwerking met bedrijven en instellingen zijn geplaatst, die de 
deelauto’s voor zakelijk verkeer door medewerkers kunnen laten gebruiken. 
Zakelijk verkeer is door thuiswerken en video-overleg in 2020 sterk 
verminderd. 

23 CU 12 (PDF Voorjaarsnota), 
Slimme mobiliteit 

Initiatieven in de lijn van slimme mobiliteit 
worden opgestart en versneld.  
 

- Liggen we goed op koers om in 2024 
een goed werkend fijnmazig netwerk 
van slimme mobiliteit buitenom het 
conventionele OV te hebben? 

 
Aan de hand waarvan wordt bepaald of we 
goed op koers liggen? 

In Zeeland zijn de afgelopen twee jaar veel initiatieven van de grond 
gekomen. Het ministerie van I&W geeft aan dat buiten een aantal grote 
steden Zeeland nu één van de koploperregio’s. Dit is niet gebaseerd op 
absolute cijfers, maar op een beeld van lopende initiatieven. Sommige 
ontwikkeling gaan sneller dan verwacht, zoals de uitrol van MaaS-apps, 
andere dingen langzamer dan verwacht, zoals de toepasbaarheid van 
autonoom rijdende busjes, 
Tot en met 2024 zal het nodig blijven om te versnellen. Ten behoeve van 
de Regionale Mobiliteitsstrategie voeren APPM en Goudappel momenteel 
een onderzoek, waarop keuzes kunnen worden gebaseerd voor de 
verhouding tussen conventioneel OV en flexibel fijnmazig vervoer. Daaruit 
zal de doelstelling volgen die voor de fijnmazigheid van het netwerk wordt 
bepaald en aan de partners en aan u als Provinciale Staten wordt 
voorgelegd. 

24 D66 12; Klimaatadaptatie Op welke wijze wordt verkend op welke 
manier Zeeland kan aansluiten bij de op de 
laatste regel genoemde processen? 

Op basis van het Deltaprogramma is het Nationale Kennisprogramma 
Zeespiegelstijging gestart. In dit kennisprogramma worden de oorzaak en 
gevolgen van zeespiegelstijging onderzocht én worden mogelijke 
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handelingsperspectieven verkent. De provincie Zeeland zal de komende 
jaren samen met onze partners in de Zuidwestelijke Delta deelnemen aan 
dit Kennisprogramma. 
 

25 PvdA Blz. 12. Klimaatadaptatie 
Volgens de voorspellingen 
van het KNMI is het zeer 
waarschijnlijk dat de 
zeespiegel vanaf 2050 
sneller gaat stijgen dan waar 
in het Deltaprogramma 2015 
rekening mee werd 
gehouden. De 
koersaanpassing die na 2050 
mogelijk nodig is, vraagt de 
komende jaren een proces 
van onderzoek om te komen 
tot gedeelde kennis, 
maatschappelijke 
betrokkenheid en 
gezamenlijke keuzes. Wij 
benutten 2021 om te 
verkennen op welke manier 
Zeeland kan aansluiten bij 
die processen. 

Kan dit worden geconcretiseerd? Op welke 
manier wordt dit verkend? 
 
Wordt er rekening mee gehouden dat de 
zeespiegel plotselinge ‘tipping points’ kent, 
dus versneld in korte tijd kan stijgen door bijv. 
een omslag in de afsmelting van de 
Antarctische ijskap? 
 
Wordt er gekeken naar de mogelijkheden van 
nature-based solutions? 

Op basis van het Deltaprogramma is het Nationale Kennisprogramma 
Zeespiegelstijging gestart. In dit kennisprogramma worden de oorzaak en 
gevolgen van zeespiegelstijging onderzocht én worden mogelijke 
handelingsperspectieven verkent. De provincie Zeeland zal de komende 
jaren samen met onze partners in de Zuidwestelijke Delta deelnemen aan 
dit Kennisprogramma. 
 
Ja. In het Kennisprogramma wordt inderdaad rekening gehouden met 
‘Tipping points’ (ook wel knikpunten genoemd). 
 
Ja. Het Kennisprogramma verkent alle mogelijke alternatieve 
mogelijkheden. 
 

26 SGP  Voorjaarsnota blz. 13; 
Stikstof 

Er wordt 5,4 M€ beschikbaar gesteld voor 
opkoopregeling veehouderijen wat is 
opgenomen in de begroting.  In hoeverre 
kunnen deze middelen benut worden in 
Zeeland  

In Zeeland hebben zich vier veehouderijen aangemeld om in de 1ste 
tranche van deze regeling in aanmerking te komen voor opkoop. De 
financiële middelen die van een SPUK zijn verkregen, zijn niet toereikend 
om alle vier de bedrijven op te kopen. 

27 CU 13 (PDF Voorjaarsnota), 
Stikstof 

- Is er (binnenkort) al meer toelichting 
beschikbaar over de genoemde 
Buitenlandstrategie? 

Tijdens de Vlaams-Nederlandse Top 2020 zijn er afspraken gemaakt over 
een grensoverschrijdende samenwerking op het stikstofdossier. Zowel NL 
als Vlaanderen hebben in met name de grensstreek veel last van elkaars 
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Gaat deze strategie ook in op de uitstoot door 
de internationale scheepvaart? 

stikstofdepositie, daarom is er een gemeenschappelijk belang een 
structurele dialoog te voeren met oog op kennis/info deling, 
beleidsafstemming en uitwerken van een grensoverschrijdende 
stikstofaanpak. Momenteel wordt door LNV/DGS een ‘roadmap’ gemaakt 
voor de komende twee jaar dat zich richt op de concrete afspraken in de 
verklaring; 1. Informatie- en kennisdeling over diverse aspecten van het 
stikstofbeleid, en mogelijk gezamenlijk onderzoek; 2. het voeren van een 
structurele dialoog op de daartoe aangewezen (bestuurs)niveaus, om 
aanpak en beleid af te stemmen, nu en in de toekomst, zowel in het 
algemeen als in de grensregio’s in het bijzonder; 3. en een verkenning om 
vanuit een gezamenlijk belang samen het overleg aan te gaan met de 
Europese Commissie over een passende grensoverschrijdende aanpak 
van de stikstofopgave, in synergie met andere grote maatschappelijke en 
economische opgaven. Het Rijk zoekt samenwerking met de provincies in 
de Buitenlandstrategie. De ‘roadmap VL-NL’ zal ook met zuidelijke 
provincies worden gedeeld. Om te komen tot gezamenlijke stikstofaanpak 
wordt gedacht aan een uitwerking van casuïstiek in zuidelijke grensstreek, 
en (Nederlands) belang om de grensoverschrijdende samenwerking te 
borgen in de gebiedsgerichte benadering van de provincies. 
 
Overigens lopen er ook in Vlaanderen rechtszaken over de stikstofuitstoot, 
waaruit blijkt dat ook in Vlaanderen er meer gedaan moet worden aan 
reductie. Internationale scheepvaart is geen onderdeel van de 
buitenlandstrategie. 

28 D66 13; Stikstof Hoe verhoudt uw de noodzaak om serieus 
werk te maken van de Zeeuwse aanpak 
stikstof zich volgens u tot de komst van de 
megastal met zo’n zesduizend varkens in 
Geersdijk? 

 Het tijdspad rondom het opnieuw in gebruik nemen van deze varkensstal 
en de stikstofproblematiek is een samenloop van omstandigheden.  
De komst van de varkensstal in Geersdijk heeft echter geen extra 
stikstofdepositie tot gevolg, aangezien het hier om een bestaande stal en 
eerder verleende vergunning gaat. Daarnaast worden in de nieuwe situatie 
diverse innovatieve technieken toegepast die ammoniak- en dus 
stikstofreductie tot gevolg hebben. 

29 D66 13; Stikstof Waar wordt de stikstofdepositie in Zeeland 
(behoudens Scheepvaart en buitenland) nog 
meer door veroorzaakt? 

De stikstofdepositie wordt tevens veroorzaakt door de landbouw, industrie, 
wegverkeer en overige sectoren als huishoudens en huis- en hobbydieren. 
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30 D66 13 Kunnen nieuwe veehouderijen zich in Zeeland 
vestigen? 
 

Nieuwvestiging is mogelijk voor grondgebonden veehouderij en biologische 
veehouderij, mits wordt voldaan aan de regelgeving ter bescherming van 
kwetsbare gebieden. In PAS gebieden en Natura 2000-gebieden met 
stikstofgevoelige natuur (die nu nog geen PAS-gebied zijn, maar door 
nieuwvestiging wel PAS-gebied kunnen worden), wordt nieuwvestiging van 
grondgebonden veehouderij niet toegestaan. Nieuwvestiging is wel 
mogelijk als bijvoorbeeld gebruik wordt gemaakt van extern salderen. In dat 
geval is er uiteraard een ander bedrijf wat stikstofruimte inlevert. 

31 PvdA Blz. 13. Pag. 13 Stikstof. 
Onlangs stond in het 
Eindhovens Dagblad een 
uitgebreid artikel over hoe de 
provincie Brabant zelf omgaat 
met de handel in 
stikstofruimte. 

Wat vinden GS hiervan?  
 
Hoe voorkomen we dit in Zeeland? 

Het is ons bekend dat provincie Brabant actief agrarische bedrijven 
aankoopt om de stikstofruimte te kunnen gebruiken voor extern salderen 
via een stikstofbank. Hier is op zichzelf niets verkeerds aan. Op dit moment 
werken provincies aan een gezamenlijke stikstof depositiebank. Om 
economische ontwikkelingen mogelijk te blijven maken is vulling daarvan 
noodzakelijk. Het opkopen van veehouderijen met het doel 
depositiebanken te vullen is daar een mogelijkheid in, net als het nemen 
van andere bronmaatregelen. 

32 PvdD Pag 13 
1.2.4. Stikstof 
“De omzetting van PAS-
meldingen - die sinds eind 
vorig jaar niet mee geldig zijn 
- naar vergunningen zal 
vermoedelijk tot in 2023 
duren. Enkele landelijke 
gerechtelijke uitspraken 
begin 2021 leiden ertoe dat 
de onderbouwing bij de 
vergunningverlening nog niet 
altijd houdbaar is.” 

Kunt u toelichten over welke gerechtelijke 
uitspraken dit gaat? 
 
Over welke omzettingen van PAS meldingen 
gaat dit in Zeeland? 
 
Betekent dit dat niet alle PAS meldingen 
omgezet kunnen worden? 

Hier wordt gedoeld op Logtse banen (intern salderen, geen 
vergunningplicht) en de uitspraak van Rechtbank Noord-Nederland (RAV-
codes, stalsystemen). 
 
Het legalisatietraject van de PAS meldingen is een landelijk programma, 
samen met rijk en andere provincies. Het gevolg van de uitspraak Logtse 
Banen is dat intern salderen vergunningvrij is. Dat betekent ook dat 
melders die gebruik maken van intern salderen geen vergunning zouden 
hoeven hebben. De uitspraak noord-Nederland kan betekenen dat melders 
met bepaalde stalsystemen andere onderbouwing behoeven. Het is nog 
niet exact duidelijk over hoeveel meldingen dit in Zeeland gaat, en welke 
zien op het specifieke stalsysteem. Want de vraag is ook: ziet die uitspraak 
op alle RAV-codes? 
 
Er wordt per melding gekeken of de melding gelegaliseerd kan worden in 
een vergunning, afhankelijk van de beschikbare interne of externe ruimte). 
De uitspraken veranderen daar niets aan, dit moet per geval bekeken 
worden. 



         

11 
Beantwoording vragen voorjaarsnota 2021 

 Fractie Pagina-nr (PDF) Vraag 
 
Reactie/Antwoord Gedeputeerde Staten 

 
Overigens is tegen de uitspraak van de Rechtbank Noord-Nederland nog 
hoger beroep aangetekend. Dit kan betekenen dat de uitspraak van de 
Rechtbank Noord-Nederland vernietigd wordt. 

33 PVZ 13; Stikstof “Nu ook in Vlaanderen de noodzaak om 
stikstofmaatregelen te treffen groeit, 
verwachten we dat die buitenlandstrategie in 
2021 tot concrete stappen kan leiden.” 
Waarop is dit concreet gebaseerd? 

Sinds de verklaring in de VL-NL top heeft de provincie met andere 
zuidelijke provincies en LNV/ DGS overleg gehad. In de ambtelijke 
overleggen zijn we geïnformeerd over de status van de nationale 
buitenland aanpak Vlaanderen en is de specifieke stikstofproblematiek in 
de grensstreek besproken. Daarnaast verkennen we gezamenlijk wat kan 
bijdragen aan een gezamenlijke grensoverschrijdende stikstof aanpak met 
aandacht voor regionale/nationale uitvoeringsprogramma’s. Om te komen 
tot een gezamenlijke stikstofaanpak wordt gedacht aan een uitwerking van 
casuïstiek in zuidelijke grensstreek, en (Nederlands) belang om de 
grensoverschrijdende samenwerking te borgen in de gebiedsgerichte 
benadering van de provincies.  Zie ook antwoord op vraag 27. 
 
Ondertussen zijn ook in Vlaanderen rechtszaken gestart en liggen er 
(tussentijdse) uitspraken die ertoe leiden dat ook Vlaanderen meer moet 
doen aan de stikstofproblematiek. Daarom zal de bereidheid om 
gezamenlijk te werken aan deze problematiek naar verwachting groter 
worden. 

34 SGP  Voorjaarsnota blz. 14 Het reserveren van middelen is nodig voor de 
strategische opgaven. Graag een nadere 
duiding op welke wijze de hoogte van de 
stelpost van 5,1 M€ is bepaald.  Waarom niet 
bijvoorbeeld 2 M€ of 8 M€ ?  

Het is een inschatting op basis van de concept uitvoeringsprogramma’s die 
nu in voorbereiding zijn. Daarbij zijn we in overleg met onze 
netwerkpartners over elkaars rol in de uitvoering, als ook de inzet van 
middelen die dat vraagt. We verwachten u later dit jaar per opgave die 
overgaat naar uitvoering een Statenvoorstel te kunnen voorleggen, waarin 
we ook concreet aangeven welke uitvoeringsmaatregelen we voorzien en 
welke financiële inzet dat vanuit de provincie vraagt. Voor de dekking doen 
we een voorstel om dat aan de stelpost te onttrekken. Mocht blijken dat op 
basis van de definitieve uitvoeringsprogramma’s de stelpost ontoereikend 
is, doen we u een voorstel voor aanvullende alternatieve dekking. 
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35 PvdA Blz. 14. Paragraaf stikstof. 
€ 5,4 miljoen provinciale 
grondbank. 

Kunnen GS bevestigen dat deze verworven 
grond beschikbaar komt voor bufferzones 
natuur en bosontwikkeling? 

Dat hangt af van of er grond wordt aangeboden en of deze gronden in een 
zone langs een natura2000 gebied liggen of in een gebied dat is 
aangewezen in de bosvisie. Als eventueel aangekochte gronden op een 
voor deze doelen ongunstige locatie zijn gelegen, kan via het 
kavelruilbureau mogelijk een ruil opgezet worden naar voor deze doelen 
meer geschikte gebieden. 
Overigens is het beschikbare budget voor opkoop beperkt en is het de 
vraag of en hoeveel hectares grond mee verworven kunnen worden. 

36 D66 14 – stelpost strategische 
opgaven 

De stelpost van 5,1 mln is niet gespecificeerd 
naar de verschillende opgaven. Kunt u 
aangeven om welke opgaven dit gaat en welk 
bedrag per opgave? 

Het betreft de strategische opgaven Zichtbaar Zeeland,  Klimaatadaptatie, 
Slimme mobiliteit en Ruimtelijke kwaliteit. Aangezien we op dit moment nog 
in overleg zijn met onze netwerkpartners over elkaars inzet en bijdragen in 
de uitvoeringsprogamma’s, kunnen we op dit moment nog niet aangeven 
hoe dit bedrag exact over de opgaven wordt verdeeld. We benadrukken dat 
het hierbij gaat om een eerste reservering van middelen, waarbij u later 
besluit over de daadwerkelijke inzet en toedeling aan de uitvoering van de 
opgave. Zie ook het antwoord op vraag 34. 

37 PVZ 14; financieel Voor 2021 zijn de in kosten gedekt. Hoe gaat 
de provincie hiermee om in de toekomst? 

Het is ons onduidelijk waar uw vraag specifiek betrekking op heeft, 
aangezien op pagina 14 geen specifieke kosten voor 2021 worden 
benoemd. Via de Statengriffie is gevraagd of u uw vraag kunt verhelderen.   

38 PvdD Pag 16 (ontwikkelingen 
uitvoeringsprogramma’s) 
2.1 Fondsversterking 
“Aanvullend daarop stellen 
we nu voor om voor 
fondsversterking van de 
ROM’s (Regionale 
ontwikkelingsmaatschappijen, 
zoals de NV Economische 
Impuls Zeeland) én voor de 
regeling 
‘Vroegefasefinanciering’ 
middelen uit de algemene 

Welke ROM’s kent Zeeland naast de 
genoemde Economische Impuls Zeeland nog 
meer? 
 
Welke eisen stelt GS aan de inzet van de hier 
genoemde middelen door ROM’s en VFF en 
op welke manier wordt dit gemonitord? 

Zeeland kent geen andere ROM’s dan Impuls Zeeland. 
Zie voor meer informatie over de ROM’s op https://www.rom-nederland.nl/ 
In de tekst wordt aangesloten bij de brief van het Min. Van EZK, waarin 
wordt genoemd dat het kabinet € 150 miljoen beschikbaar stelt voor de 
versterking van het fondsvermogen van de Regionale 
Ontwikkelingsmaatschappijen (ROM's). Niet alleen het fonds vermogen van 
de ROM in Zeeland wordt versterkt, het is een landelijke maatregel van 
EZK in het kader van het "Noodpakket banen en economie" om met het 
versterken van het fondsvermogen van de ROM’s deze organisaties in 
staat te stellen nieuwe financieringsrondes te doen. Dit om het eigen 
vermogen en daarmee de solvabiliteitspositie van veelal innovatieve mkb-
ondernemingen in hun portefeuilles te versterken. Hierbij wordt door het 
Rijk de voorwaarde gesteld dat de regio's cofinanciering verschaffen. 
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reserve beschikbaar te 
stellen”. 

De middelen worden toegekend aan het Investeringsfonds Zeeland BV 
(dochter van Impuls), waar de Provincie Zeeland aandeelhouder van is. Via 
rapportage in de AVA wordt de voortgang, op basis van KPI’s, gemonitord. 

39 PVZ 17; uitwerking coronaherstel Kan er een indicatie gegeven worden over 
welke Europese middelen we het hebben? 
Aan welke fondsen en bedragen moeten we 
denken? 

Vanwege de complexiteit en onderliggende samenhang tussen 
verschillende fondsen zullen de Staten door GS middels een aparte brief 
volledige worden geïnformeerd. Deze wordt na vaststelling in GS (naar 
verwachting begin juni) aan de Staten toegezonden. 

40 SGP  Voorjaarsnota blz. 17 Er wordt 0,9 M€ onttrokken aan algemene 
reserve en overgeheveld naar het Zeeuws 
Stimuleringsfonds Cultuur (ZSC) waar het op 
diverse onderdelen wordt ingezet.  Hoe 
worden de middelen verdeeld tussen 
‘stimuleringsregeling, cofinanciering 
REACT_EU en erfgoed-toerisme, erfgoed-
natuur 

Samen met de bestemming van het rekeningsaldo (SPUK Cultuur, 600k) 
wordt in totaal € 1,5 mln toegevoegd aan het Zeeuws stimuleringsfonds 
Cultuur. Deze voeding willen wij als volgt inzetten: 
 
Versterking en vernieuwing van de cultuursector met de                 €    705 
volgende aandachtsgebieden:                       
a. herstart culturele sector  
b. kunstenaars en creatieve makers  
c. vrijwilligersorganisatie 
d. overige initiatieven, inclusief uitvoeringskosten 
 
Een deel van deze middelen willen we beschikbaar maken voor initiatieven 
met een direct provinciaal belang, of ter cofinanciering van nieuwe 
regelingen van Rijk of Europa later dit jaar. Een ander deel willen wij na de 
zomer toevoegen aan de Stimuleringsregeling ‘Samen in Zee, versterking 
Cultuur in Zeeland’.  
 
Regionale bijdrage REACT-EU “cultuur binnenstedelijke offensief” €    455 
 
In het kader van het programma REACT-EU is een aanvraag ingediend. 
Deze richt zich op de verbinding cultuur-detailhandel-horeca ter versterking 
van de aantrekkelijkheid van de Zeeuwse steden die de Retail deal hebben 
ondertekend.  
 
Erfgoedverbindingen Zeeland     €    340  
c. Landfront Vlissingen / Slag om de Schelde 
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d. Verdronken dorp ReimerswaalConsulent verduurzaming/herbestemming 
Erfgoed  
                                                                                           € 1.500 

41 GL Blz. 18 pdf 
ontwikkeling/herstel regionale 
economie na corona.  
 
In de inleiding wordt de vraag 
gesteld hoe gaan we verder 
na corona. In deze paragraaf 
2.2.1. (Ondernemend 
Zeeland) wordt vooral 
ingezoomd op het herstel van 
de economische agenda en 
het betrekken van partners 
daarbij. 

Hoe moet de fractie van GroenLinks deze 
voornemens zien: als onderdeel van een 
groter geheel voor wat na corona?  
 
Wordt die insteek dan toch voornamelijk 
inzetten op zoveel mogelijk binnenhalen 
subsidies ten behoeve van economisch 
herstel/-groei?  
 
Of gaat dit breder bekeken worden gezien 
inleiding? M.a.w. goede balans zoeken tussen 
economie, ecologie en leefbaarheid> als deze 
bredere insteek de bedoeling is, hoe worden 
dan de partners/instellingen hierbij betrokken, 
die niet gelijk een economische invalshoek 
kennen? 

In de Corona aanpak zijn drie fasen te onderscheiden: de korte (samen 
uitvoeren), middellange (samen opwerken) en lange (samen uitwerken) 
termijn. Op lange termijn kunnen we onze meerwaarde tonen door te 
investeren in de opbouw en het realiseren van nieuw verdienvermogen. Dit 
verdienvermogen (in Zeeland bijvoorbeeld digitalisering, Zeeland als 
bewuste bestemming en ontwikkeling van de maakindustrie) wordt 
gekoppeld aan het realiseren van doelstellingen omtrent klimaat, energie, 
natuur/biodiversiteit en sociale inclusiviteit. Juist in die integrale regionale 
aanpak ligt onze rol. Die integrale (missiegedreven) aanpak vormt tevens 
de basis van het aanbod van de provincies gezamenlijk aan het volgende 
kabinet.  
  
Wij verwijzen u hierbij ook naar het antwoord op Vraag 39 PVZ: 
 
‘Vanwege de complexiteit en onderliggende samenhang tussen 
verschillende fondsen zullen de Staten door GS middels een aparte brief 
volledige worden geïnformeerd. Deze wordt na vaststelling in GS (naar 
verwachting begin juni) aan de Staten toegezonden.’ 

42 PvdA Blz. 16 en 19. (Ondernemend 
Zeeland) 
Coronaherstel en Zeeland 
financial matching. 

Is er een verschil gemaakt in de regelingen in 
kleine bedrijven of bedrijven met groot eigen 
kapitaal? Zo ja, op welke wijze en wat was het 
format hiervoor? Zo nee, wat was hier de 
reden van? 

Zeeland Financial Matching is een voucherregeling voor Zeeuwse MKB 
bedrijven met een financieringsbehoefte. Een ondernemer wordt aan een 
financiering- of subsidieadviseur gekoppeld voor het schrijven van een 
businessplan of subsidieaanvraag. Dit versterkt het plan, waardoor de kans 
op financiering groter is. Een voucher komt voor 50% tegemoet in de 
kosten voor het inhuren van een adviseur met een max. van € 5.000. De 
bijdrage van Zeeland FM moet de drempel verlagen om een financieel 
specialist in te schakelen. Deze drempel is bij bedrijven met groot eigen 
kapitaal niet of minder aanwezig. 

43 PvdA Blz. 19. Ondernemend 
Zeeland 

Welke extra inspanning levert Zeeland om 
financiële middelen binnen te halen? 
 

Voor het eerste deel willen wij u verwijzen naar het antwoord op Vraag 39 
PVZ: 
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Europese programma’s. We 
lopen achter op Brabant en 
Limburg. 

Kunnen we middelen gebruiken om 
opleidingen (voor de energie transitie, 
windmolen onderhoud enzovoorts) te 
versterken / onderzoek te doen? 

‘Vanwege de complexiteit en onderliggende samenhang tussen 
verschillende fondsen zullen de Staten door GS middels een aparte brief 
volledige worden geïnformeerd. Deze wordt na vaststelling in GS (naar 
verwachting begin juni) aan de Staten toegezonden.’ 
 
Bij verschillende programma’s zijn er in de eindconcepten mogelijkheden 
voor skills-ontwikkeling. Per programma worden die nu nog nader 
uitgewerkt. 

44 SGP  Voorjaarsnota blz. 19 Via het Just Transition Fund (JTF), dat 
onderdeel vormt van de Europese Green 
Deal, is er zicht op ruim € 58 miljoen voor 
projecten in Zeeland.  Dat is goed nieuws. In 
hoeverre is dit bedrag al ‘binnen’ c.q. kan dit 
ingevuld worden ?  

Wij willen u verwijzen naar het antwoord op Vraag 39 PVZ: 
 
‘Vanwege de complexiteit en onderliggende samenhang tussen 
verschillende fondsen zullen de Staten door GS middels een aparte brief 
volledige worden geïnformeerd. Deze wordt na vaststelling in GS (naar 
verwachting begin juni) aan de Staten toegezonden. 

45 PvdA Blz. 19.Ondernemend 
Zeeland 
Logistiek. 

Hoever staat het met de ontwikkeling van de 
logistieke hub in relatie tot autonoom rijden 
binnen de havens? 

Stand van zaken aanleg Central Gate: 
• Voor de zomer wordt de beschikking opgemaakt. 
• Aan het einde van het jaar wordt het ontwikkelplan aangeboden aan de 
gemeente Borssele voor een aanpassing van het omgevingsplan. 
• Planning is dat de Central Gate eind 2023 in gebruik wordt genomen. 
 
Stand van zaken autonoom transport Zeeland” 
• Voor de zomer start de eerste testfase autonoom transport mixed traffic 
op de terminal van Kloosterboer 
• Afhankelijk van de resultaten van de pilot op het terrein van Kloosterboer 
wordt deze pilot uitgebreid naar het het havengebied op de relatietussen de 
terminal Kloosterboer en de vestiging van MSP in Nieuwdorp. Dit gebeurt 
dan in nauwoverleg met het Miniserie van I&W en het RDW. 

46 SGP  Voorjaarsnota blz. 20 Inderdaad vinden er door Corona minder 
events en activiteiten plaats en is in die zin 
een ombuiging logisch. Anderzijds bevindt de 
visserijsector zich in zwaar weer en kan de 
heroriëntatie van activiteiten juist een 
financiële impuls vragen. Hoe ziet het college 

Voor concrete en kansrijke initiatieven t.a.v. heroriëntatie van activiteiten 
zal waar mogelijk en wenselijk ruimte worden gemaakt. 
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dat in relatie tot de ombuiging van 65 k€ voor 
food/visserij? 

47 PvdA Blz. 20. Ondernemend 
Zeeland 
Ombuigingen.  
Minder events en activiteiten 
rondom visserij. 

Kan dit geld niet gebruikt worden voor 
onderzoek naar teelt van zeewier tussen 
windmolenparken? 

Wij hebben verschillende initiatieven op het gebied van zeewierkweek 
(financieel) ondersteund. Voor de kweek van zeewier in een windpark 
hebben ons tot op heden geen concrete initiatieven bereikt.   

48 PvdA Blz. 20. Ondernemend 
Zeeland 
 
Op basis van de roadmap 
voor circulaire energie en de 
integratie daarvan in het 
nieuwe 
Uitvoeringsprogramma 
Economie voorzien wij een 
efficiencyslag, waardoor het 
budget voor circulaire 
economie vanaf 2022 met € 
65.000 verminderd kan 
worden. 

Hoe wordt gegarandeerd dat deze bezuiniging 
niet ten koste gaat van investering in circulaire 
economie? 
 
Is het mogelijk deze gelden terug te 
reserveren voor projecten gekoppeld aan 
circulaire economie bijvoorbeeld een 
onderzoek naar het recyclen van moeilijk af te 
breken of te verwerken stoffen? 

De verdere integratie van Circulaire economie in het (nieuwe) economisch 
uitvoeringsprogramma gaat gepaard met opschaling zodat juist andere 
partijen (o.a. gemeenten, marktpartijen) er zelfstandig mee aan de slag 
gaan. Zo wordt CE op termijn integraal onderdeel van andere programma’s 
(woonopgaves, grondbeleid, industrie etc.). Deze koppelingen – van idee 
naar project naar (Europees) programma - levert in kennis én geld 
multipliers op die deze bezuiniging (minimaal) compenseren. 
 
Een onderzoek naar het recyclen van moeilijk af te breken of te verwerken 
stoffen ligt als het gaat om verantwoordelijkheid in eerste instantie bij 
gemeenten. De opgave om te voorkomen dát er moeilijk af te breken of te 
verwerken stoffen in producten terecht komen is een uitgesproken 
circulaire opgave (inzet op ‘circulair design’, nieuwe businessmodellen en 
innovatie bij ontwerp van keten en product). Dit uitgangspunt passen we 
toe in al onze circulaire projecten.   
 
Een eventueel besluit om de middelen te blijven reserveren voor dit 
onderwerp brengt een vraagstuk met zich mee om nieuwe ambities in de 
voorjaarsnota niet van dekking te laten voorzien, of gaat ten koste van 
ruimte die benodigd is om eventuele toekomstige knelpunten en 
vraagstukken te kunnen opvangen. 

49 SGP  Voorjaarsnota blz. 20 Het Rijk bereidt nu een zandsuppletie van de 
Galgeplaat voor. De uitvoering staat gepland 
voor 2025. De provincie verzorgt 
cofinanciering. De SGP fractie gaat er vanuit 
dat er tijdig overlegd wordt met Zeeuwse 

Rijkswaterstaat is opdrachtgever en uitvoerder voor de zandsuppletie 
Galgeplaat. De provincie is partner en het is van belang wil graag dat de 
regionale belangen goed worden meegenomen. Verder is toegezegd om te 
proberen de regionale cofinanciering van € 2,5mln te regelen 
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stakeholders, zodat dit werk plaatsvindt in 
goed overleg met o.a. schaal en 
schelpdiersector en/of vooraf duidelijke 
compensatie afspraken gemaakt worden met 
directe belanghebbenden (Rijkswaterstaat, 
mosselkwekers),  zodat een gang naar de 
rechter voorkomen kan worden, zoals indertijd 
bij de Roggenplaat helaas het geval was. 

(inspanningsverplichting). De provincie Zeeland heeft tevens een rol in de 
vergunningverlening. 
  
De PO Mossel heeft inmiddels aan Rijkswaterstaat middels brief laten 
weten graag een zorgvuldig overleg- en uitvoeringstraject te bewandelen 
voor de Galgeplaat-suppletie. Als voorbeeld kan het constructieve overleg 
rondom de suppletie Roggenplaat dienen. Volgens PO Mossel heeft dit 
destijds geleid tot een zeer goede werkwijze in de uitvoering door de 
aannemer. Een soortgelijke route wordt door PO Mossel aanbevolen.  
  
Middels constructief overleg wordt geprobeerd tot vroegtijdige afstemming 
te komen. te voorkomen. Er zal Zo zal wederom een uitgebreid 
monitoringsprogramma worden opgesteld. Rijkswaterstaat monitort en 
deelt de bekende risico’s en alle data. Daarnaast beoordelen en 
interpreteren onafhankelijke specialisten de data en waar nodig zet 
Rijkswaterstaat extra metingen in om meer data voor ze te verzamelen. 
Mocht er schade optreden, dan wordt deze uiteraard gecompenseerd. 

50 D66 20, Woonplaats Zeeland Er is al een woningtekort. Het effect van 
corona en de toename van vestigers komt 
daar nog bij. Dat vraagt toch veel meer 
urgentie! De vraag is dan ook wanneer het 
onderzoek naar de motieven van vestigers is 
afgerond? 

Het onderzoek door het Bureau I&O Research (in opdracht van de 
Provinciale Commissie Wonen) naar de gevolgen van corona (en 
thuiswerken) voor de migratie en veranderende behoefte aan woningen zal 
voor de zomervakantie gepubliceerd worden. 

51 D66 Paragraaf 2.2.2. Woonplaats 
Zeeland pagina 20 

Is er doorgedacht op het aantrekken van 
nieuwe inwoners voor Zeeland op de afname 
van inwoners van Nederland? Dus op een 
algehele krimp vanaf 2040? De groei in NL 
schijnt te zitten in migranten  en voor het 
toeristische werk zullen we deze hard nodig 
hebben.  

In Zeeland is de sterfte hoger dan de natuurlijke aanwas. Groei van de 
bevolking wordt vooral bepaald door de binnenlandse en buitenlandse 
migratie. Door vergrijzing speelt de migratie van buiten Nederland een 
steeds belangrijker rol op de arbeidsmarkt. Een goede huisvesting wordt 
steeds bepalender in de keuze van mensen vanuit het buitenland om 
ergens te gaan werken. Vanuit wonen en arbeidsmarkt verkent de 
Provincie de behoefte aan arbeidskrachten en werkt tegelijk samen met de 
gemeenten aan de verbetering van de kwaliteit van de huisvesting voor 
arbeidsmigranten. Dit is onderdeel van de Zeeuwse Woonagenda.  
De Zeeuwse marketing organisatie ZMO richt zich op acties om nieuwe 
inwoners aan te trekken. 
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52 D66 Paragraaf 2.2.2 Ruimtelijke 
Kwaliteit woonomgeving 
pagina 21 

In het verlengde hiervan ben ik wel heel 
benieuwd naar deze inventarisaties: ‘Werken 
aan een toekomstbestendige 
woningvoorraad’, ‘Het toevoegen van de juiste 
woningen’ 
en ‘Meer innoveren, experimenteren om 
flexibel te kunnen inspelen op trens (TYPO) 
en ontwikkelingen’  
Momenteel is er echt een tekort voor 
gezinnen. Veel ouderen wonen in te grote 
huizen en zouden kunnen doorschuiven. Het 
adagium "zo lang mogelijk thuis blijven 
wonen" zou doorbroken moeten worden om 
weer een balans te krijgen. 

Samen met gemeenten hebben GS de Zeeuwse Woonagenda opgesteld. 
Hierin zijn gezamenlijke acties opgesteld om onze woningvoorraad 
toekomstbestendig te maken zodat er voldoende en geschikte woningen 
zijn voor onze inwoners. Het toevoegen van levensloopbestendige 
woningen komt bij diverse acties terug, zowel het aanpassen van de 
plancapaciteit als het stimuleren van aanpassen van woningen. Hierdoor 
komt de doorstroming beter op gang waardoor starters meer kansen 
hebben op de woningmarkt. 

53 PvdA Blz. 21. Woonplaats Zeeland 
Woonagenda. 

Bestaat een routekaart zodat burgers en 
coöperaties duidelijk wordt welke 
subsidiestromen er zijn en waar men voor in 
aanmerking komt? 

De informatie over diverse subsidieregelingen maken we kenbaar op onze 
website. Hier is een overzicht opgenomen van alle provinciale en Europese 
subsidieregelingen. De subsidieregelingen worden in de regel overvraagd 
en we hebben derhalve niet de indruk dat een extra routekaart in een 
behoefte gaat voorzien.    

54 PvdA Blz. 21. Woonplaats Zeeland 
 
Toekomstbestendige 
bedrijventerreinen 

Wordt er in de plannen om bedrijventerreinen 
toekomstbestendig te maken ruimte gemaakt 
voor waterberging, natuur- en 
bomencompensatie? 

In de plannen van de Provincie Zeeland voor toekomstbestendige 
bedrijventerreinen is naast energietransitie en herstructurering ook 
aandacht voor zaken als klimaatadaptatie en biodiversiteit. De Provincie 
Zeeland heeft een stimulerende taak op het gebied het verduurzamen en 
toekomstbestendig houden van bedrijventerreinen. De lead voor de 
uiteindelijke planontwikkeling ligt bij de Zeeuwse gemeenten. 

55 PvdD Pag 21 
Ruimtelijke Kwaliteit 
“Wij bezien nog of het 
mogelijk is de middelen voor 
wonen en bedrijventerreinen 
in een later stadium te 
ontschotten.” 

Waarom ontschotten? 
 
Kunnen middelen die bedoeld zijn voor 
woningen dan bestemd worden voor 
bedrijventerreinen? 

Door het ontschotten van deze subsidies kan het eenvoudiger worden om 
projecten aan te pakken die beide velden raken, zoals de verplaatsing van 
bedrijven uit een kern om woningbouw mogelijk te maken, of een 
gebundelde aanpak van verduurzaming en klimaatadaptatie in 
aangrenzende woon- en bedrijfsgebieden. 
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56 D66 22 Wat gebeurt er met de 2,2 miljoen die vrijvalt 
omdat compenserende maatregelen voor het 
zout maken van het Volkerak-Zoommeer niet 
nodig zijn? 

In de voorjaarsnota wordt voorgesteld dat deze middelen terugvloeien naar 
de budgettaire ruimte. Tevens worden in de voorjaarsnota voorstellen 
gedaan die een nader beroep doen op de budgettaire ruimte. In paragraaf 
4.2 treft u daar een recapitulatie van aan. 

57 PVZ 22; woonplaats Zeeland; 
2.2.2 

Zijn er al concrete gevolgen van het uitstellen 
van de Omgevingswet merkbaar mbt de 
Woonagenda en de gebiedsvisie Veerse 
Meer? Zo niet, is de verwachting dat dit zo 
blijft bij een nog verder uitstellen van de 
Omgevingswet? 

Nee, er zijn geen concrete gevolgen merkbaar m.b.t. Zeeuwse 
Woonagenda en de gebiedsvisie Veerse Meer. Uitkomsten vanuit de 
Woonagenda en de Gebiedsvisie Veerse Meer zullen waar van provinciaal 
belang worden meegenomen in de omgevingsvisie en provinciale 
verordening. 

58 GL Blz. 22 pdf. Woonplaats 
Zeeland 
Ombuigingen ict, o.a. met 
oog op invoer DSO uit de 
Omgevingswet wordt hier 
gesteld nu reeds te 
verwachten dat hier wel een 
ton op verminderd kan 
worden. Een bijna soortgelijk 
bedrag zou van de 
advieskosten af kunnen. 

Waarop baseert GS deze optimistische 
veronderstelling? Kan die onderbouwd 
worden? Immers overheid en ict staan nou 
niet direct model als een succesvolle 
combinatie. Graag een toelichting. 

Voor de implementatie van de Omgevingswet geldt dat de aanschaf van 
provinciale software heeft plaatsgevonden en een aantal voorbereidende 
werkzaamheden worden uitgevoerd samen met het IPO. Deze kosten zijn 
gedekt in de begroting. Het resterende budget volstaat voor naar onze 
huidige verwachting de activiteiten op het vlak van het inrichten van 
werkprocessen, ketensamenwerking en opleidingen in 2021. 
Met het oog op het in balans houden van de structurele begroting, is 
kritisch gekeken naar de bestaande budgetten. 

59 PvdA Blz. 24. Iedereen Telt 
Sport. Doel is simpel: meer 
mensen in beweging van 
jong tot oud, ieder naar zijn 
wens en niveau. 
 
 
 
? 

Denken GS ook aan samenwerking met 
gemeenten en het oprichten van zogenaamde 
sportdorpen? 
 
 
 
 
 
Zijn GS bereid een bijdrage te leveren voor 
het gemeenschappelijk schoonhouden van 
het buitengebied en natuur? 

Het Zeeuws Sportakkoord is afgesloten met alle Zeeuwse gemeenten, zij 
zijn dus integraal onderdeel van deze samenwerking. Het oprichten van 
Sportdorpen is een van de actielijn van het Zeeuwse Sportakkoord. 
 
 
 
 
 
Wij nemen deel aan het Schone Schelde convenant. In dat kader vinden de 
volgende initiatieven plaats: 
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• Monitoren van een aantal locaties in Zeeland volgens de landelijke 
methode om inzicht te verkrijgen welk afval wij veel tegenkomen op de 
Zeeuws stranden. 
• Het faciliteren en organiseren van opruimacties. 
• Betere en slimmere samenwerking creëren tussen alle overheden, 
bedrijven en diverse burgerinitiatieven en stichtingen. 

60 PvdA Blz. 24. Iedereen Telt 
Ombuigingen 
Wij achten het verantwoord 
om een besparing op 
‘Gezond in Zeeland’ van 
structureel € 51.000 vanaf 
2021 voor te stellen. 

Kunnen GS aangeven waarom deze 
besparing verantwoord is? 

Vanuit de optimalisering van beleidsinspanningen acht GS dit verantwoord. 
Omdat Gezond in Zeeland deels verwantschap heeft met gezond leven en 
Sport en bewegen kan dit gecombineerd worden. We overwegen om focus 
aan te brengen op de doelgroep jongeren. Het college is daarbij tevens 
gericht op de efficiënte inzet van capaciteit. 

61 PvdA Blz. 25. Mobiliteit op maat 
 
N689 Dorpsentree Kuitaart 
(incl. deel Traverse en 
toegankelijke bushalten). 
Dagelijks rijden tussen 4.600 
en 5.000 voertuigen via de 
N689, vaak met te hoge 
snelheid, door de bebouwde 
kom van de kern Kuitaart. 

Hoe kijken GS aan tegen het invoeren van 
snelheidscontroles om de overlast te 
verminderen? 

Wij streven naar fysieke maatregelen die de snelheid afdoende reguleren. 
Handhaving via snelheidscontroles is een zaak van het OM en uitvoering 
ligt bij de Politie. Via driehoeksoverleggen proberen wij de inzet van 
snelheidscontroles te beïnvloeden. 

62 PvdD Pag 25. Mobiliteit op Maat 
 
Coronaherstel Openbaar 
Vervoer 
“Voor de Westerscheldeferry 
geldt dat er minder 
regelmogelijkheden zijn dan 
in het reguliere OV.” 

Datzelfde geldt voor de pont in Sluiskil. 
Waarom wordt de WSF wel gesteund door 
een kapitaalstorting van de provincie en de 
pont in Sluiskil niet? 

De Westerscheldeferry (WSF) is onderdeel van het openbaar 
vervoernetwerk in Zeeland en de pont Sluiskil niet.  
 
Westerschelde Ferry is een bedrijf dat in opdracht van de Provincie de 
veerdienst Vlissingen-Breskens onderhoudt (OV-concessie). De Provincie 
is 100% aandeelhouder. In die hoedanigheid is de WSF gesteund door een 
kapitaalstorting van de Provincie. 
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63 PvdA Blz. 26. Mobiliteit op maat 
Deltaweg.  
Wij zullen meer investeren in 
het omgevingsmanagement 
en bijhorende bestuurlijke 
afstemmingsmomenten met 
betrokken gemeenten. 

Bedoelen GS hiermee dat inwoners van de 
gemeente Goes en Noord-Beveland via 
burgerparticipatie meer betrokken worden bij 
het onderzoek naar de toekomst van de 
Deltaweg? 

Wij bedoelen hiermee dat de provincie als wegbeheerder voor de 
planstudie Deltaweg een omgevingsmanager heeft aangesteld die fungeert 
als eerste aanspreekpunt voor de omgeving, gemakkelijk benaderbaar is 
en bereikbaar per email of telefoon, de consultatiegesprekken voert met de 
stakeholders, de stakeholderanalyse opmaakt en de werksessies begeleid 
en zorg draagt voor goede informatie aan de stakeholders.  
 
Het gaat over de volgende clusters van organisaties en doelgroepen die 
betrokken worden: gemeenten, maatschappelijke organisaties, 
weggebruikers, dorps- en wijkverenigingen, omwonenden burgers, 
bedrijven en boerderijen, eigenaren van percelen langs de weg, 
vervoerder, politie en hulpdiensten, waterschap Scheldestromen en 
Rijkswaterstaat. 
 
Er is periodiek een Bestuurlijk Overleg tussen portefeuillehouder en 
betrokken wethouders. Bestuurlijk is gevraagd om ook periodiek de 
betrokken gemeenteraden Goes en Noord- Beveland te informeren. 
Daarnaast is er een klankbordgroep die periodiek wordt geconsulteerd. 

64 PvdA Blz. 26. Mobiliteit op maat 
Elektrische bussen. 

Waarom geen waterstofbussen? Het gebruik van waterstof om CO2 emissies te reduceren heeft alleen zin 
als het groene waterstof betreft. De productie van waterstof is momenteel 
nog grotendeels grijs, en zorgt daarmee voor ongeveer dezelfde – of zelfs 
meer – CO2 uitstoot in vergelijking tot een dieselbus. Het is dus zonde om 
de veel duurdere bussen aan te schaffen en vervolgens evenveel uit te 
stoten. De beperkte hoeveel groene waterstof die beschikbaar is (of komt) 
kan beter ingezet worden waar de meeste impact gemaakt wordt en geen 
alternatief is – de Zeeuwse industrie. De waterstofladder geeft de Zeeuwse 
prioriteiten aan voor gebruiksvormen van waterstof. Industrie komt daarbij 
op de 1ste en 2de plaats, terwijl mobiliteit op de 5de en laatste trede staat 
(p.103 RES 1.0). Voor mobiliteit geldt dat waterstof een efficiëntie kent van 
30-35%, waar elektrisch 70-75% efficiënt is (bron-tot-wiel). Er gaat dus veel 
kostbare energie verloren bij gebruik van waterstof voor mobiliteit. De 
laatste factor is de technische ontwikkeling: techniek van batterij-elektrische 
bussen ontwikkelt snel (range is verdubbeld in een jaar tijd), terwijl 
vooruitgang in waterstof minimaal is. Brandstofcellen zijn nog steeds erg 
gevoelig, duurder dan elektrisch, en hebben regelmatig onderhoud nodig. 
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65 PVZ 27; Balans in landelijk 
gebied; 2.2.5 

De 725 ha, wordt daarvoor ook grond in bezit 
van (agrarische) bedrijven en particulieren 
gebruikt die nu nog niet als zodanig meetelt? 
En zo ja, worden de eigenaren van deze 
wijziging dan op de hoogte gesteld? 
En wordt bij het vaststellen van het 
ambitietype ook rekening gehouden met de 
haalbaarheid hiervan? 

De 725 ha. is een restantopgave zoals deze is vastgelegd in het 
Natuurbeleidsplan 2016 en onderdeel uitmaken van nog te verwerven 
gronden die sinds 2013 binnen de begrenzing van het Natuurnetwerk 
Zeeland liggen. Daarbij is ook gekeken naar haalbare natuurdoeltypen die 
op deze gronden kunnen worden gerealiseerd.  
 
Wijzigingen in begrenzingen vinden plaats op moment dat concrete 
procedures over grondaankoop spelen. Hierbij is het Kavelbureau Zeeland 
betrokken waarbij altijd eigenaren deel uitmaken van procedures, 
gesprekken en/of verkenningen. 

66 PVZ 27; balans in Landelijk 
gebied; 2.2.5 

Natuurpact: Zeeuwse opgave 725 hectare 
groot. Er wordt al aangegeven dat de 
grondprijzen stijgen dus ook de kosten. Zijn 
de kosten in deze per hectare 
gemaximaliseerd of niet? 

Subsidie functieverandering SKNL kan worden aangevraagd door 
eigenaren of erfpachters van terreinen die in het Natuurbeheerplan Zeeland 
zijn begrensd als nieuwe natuur en die op de subsidiekaart SKNL als 
subsidiabel voor functieverandering staan vermeld. De kosten van de 
afwaardering per hectare zijn altijd op basis van een onafhankelijke taxatie 
van de landbouwgrond. Deze kosten zijn per hectare niet gemaximaliseerd. 
Wel moet het bedrag passen binnen de openstelling. 

67 PvdA Blz. 27 en 28. Balans in 
landelijk gebied.  
Biodiversiteit, verbreding 
natuur en volhoudbare 
landbouw. 

Heeft dit invloed op het uitvoeren van het 
maaibeleid? 

Nee, de ombuigingen hebben geen effecten op de uitvoering van het 
maaibeleid. Voor het maaibeleid zijn extra middelen beschikbaar gesteld in 
de najaarsnota 2020. Deze blijven, voor de in de najaarsnota vastgestelde 
periode beschikbaar.   

68 PvdA Blz. 28. Energie op klimaat. Hoe kijken GS naar de oplopende CO2-
prijzen en de risico’s voor werkgelegenheid? 
 
Hoe kijken GS naar de uitvoering van de RES 
nu steeds meer burgers en belanghebbende 
in opstand komen (NIMBY) en komt de 
uitvoering van de RES daardoor in gevaar? 

De economie zal veranderen (vb sluiten kolencentrale) maar ook nieuwe 
economische activiteiten ontplooien (vb wind op zee hub van Orsted, 
nieuwe waterstof productie, elektrische mobiliteit, installatiesector voor 
zonne-energie, etc) Er zal dus een verschuiving van economische 
activiteiten plaatsvinden.   
 
Het afnemende draagvlak voor verschillende projecten is inderdaad 
zorgwekkend. Als alle gemeenten een aandeel leveren en de lasten 
daarmee gezamenlijk gedragen worden, zijn de doelen in Zeeland zeker 
haalbaar. 
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69 PvdA Blz. 28. Energie op klimaat 
Verbreding natuur, 
verbetering biodiversiteit en 
volhoudbare landbouw 
worden elk met € 88.000 
structureel verlaagd. Dit 
onderdeel vangt aan met de 
tekst “De opgaven om te 
komen tot verbetering van de 
biodiversiteit en het 
realiseren van een 
volhoudbare landbouw zullen 
de komende jaren 
onverminderd groot zijn.” 

Hoe is dit te rijmen met een structurele 
verlaging van de investeringen? 

De heroverwegingen zijn in de voorjaarsnota opgenomen om de 
knelpunten en nieuwe ambities in de begroting sluitend te krijgen. Dat 
vraagt vanuit alle sectoren een bijdrage. 

70 PvdD Pag 28, Energie op klimaat! 
 
Ombuigingen 
“Per saldo leiden deze 
heroverwegingen ertoe dat 
voor verbetering biodiversiteit 
en volhoudbare landbouw 
enkele projecten minder 
gerealiseerd kunnen 
worden.”. 

Hoe kan het dat er op de meest urgente 
zaken (zoals blijkt uit de Omgevingsvisie en 
MER) verbreding natuur, biodiversiteit en 
volhoudbare landbouw per saldo bezuinigd 
wordt? 
 
Hoe kan het dat de (volgens de jaarstukken) 
noodzaak om hard door te werken aan herstel 
van de biodiversiteit en natuurdoelen in de 
voorjaarsnota niet leiden tot méér maar juist 
tot minder actie richting biodiversiteit en 
natuur? 
(zie pag. 47 jaarstukken over stikstofdossier) 

De heroverwegingen zijn in de voorjaarsnota opgenomen om de 
knelpunten en nieuwe ambities in de begroting sluitend te krijgen. Dat 
vraagt vanuit alle sectoren een bijdrage. 

71 PvdD Pag 28, Energie op klimaat 
 
“Het beoogde doel is dat 
landelijk in 2030 in 
elektriciteitsproductie, 
mobiliteit, verwarming en 
industrie 49% minder CO2 

Hoe verhouden deze doelstellingen zich tot de 
nieuwe Europese klimaatwet, waarin een 
percentage van 55%  wordt gehanteerd voor 
2030, om de EU in 2050 geheel 
klimaatneutraal te laten zijn? 

De reductie van CO2 met 55% t.o.v. 1990 is een doel voor de EU in zijn 
geheel. De Zeeuwse doelen dragen hier in redelijkheid aan bij. Wanneer de 
door Europa verhoogde doelen ook worden vertaald naar Nederlands 
beleid/maatregelen, zullen we ook de Zeeuwse doelen opnieuw tegen het 
licht houden. 
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uitgestoten wordt dan in 
1990. De uiteindelijke stip op 
de horizon is 95% CO2-
reductie in 2050.” 

72 D66 36 – 3.2.1. meicirculaire 2021 Wijzigingen in de verdeling van het provincie 
fonds heeft geleid tot negatieve bijstellingen 
voor de provincie Zeeland. Op basis van 
welke (voor Zeeland specifieke) factoren 
wordt deze negatieve bijstelling gebaseerd? 

Met name de maatstaf “aantal inwoners” heeft sterke invloed op de 
verdeling van de provinciefondsuitkering. Hoewel het aantal inwoners in 
Zeeland groeit, stijgt het aantal inwoners in andere provincies harder. Dit 
pakt voor Zeeland negatief uit.   

73 PvdA Blz. 33 tot en met 39. 
Infrastructuur. 

Welk percentage van de totale uitgaven van 
de provincie wordt besteed aan de 
infrastructuur? 
 
Hoe is de verdeling tussen onderhoud en 
aanleg nieuwe wegen? 

Uitgaande dat u doelt met uitgaven op de lasten, kunnen wij aangeven dat 
de lasten van instandhouding (beheer en onderhoud) van de infrastructuur 
zijn opgenomen in doelstelling 050101 van de begroting. De lasten die 
samenhangen met nieuwe weginvesteringen (verbeteringen), waaronder 
de afschrijving van de investeringskredieten, zijn in de begroting 
opgenomen in doelstelling 050105. Ten opzichte van de gewijzigde 
begroting naar aanleiding van de voorjaarsnota 2021, bedragen deze totale 
lasten 13,7% van de totale begroting (exclusief reserve-mutaties).  
 
In de wet (BBV) is onderscheid gemaakt tussen de financiele verwerking 
van onderhoud en nieuwe wegen (investeringen). Onderhoud wordt direct 
als last in de exploitatiebegroting opgenomen. Investeringen worden 
geactiveerd en afgeschreven over de toekomstige levensduur. Daarmee 
drukken de kosten van de investeringen pas op de toekomstige jaren. Op 
basis van de meerjarenbegroting (doelstelling 050101) bedragen de 
jaarlijkse onderhoudskosten ongeveer € 27 miljoen. Uit de jaarrekening 
blijkt dat eind 2020 de restantkredieten (nog te maken uitgaven) voor 
wegeninvesteringen nog ongeveer € 28 miljoen bedragen. Daarnaast is in 
de meerjarenbegroting ongeveer € 2 miljoen structureel opgenomen 
(050105) voor wegeninvesteringen die reeds zijn afgerond. 
 

74 D66 39 – 3.3. 1e ronde 
budgetbewaking 2021 

Milieubeleid – Binnen de adviesbudgetten 
milieu resteert jaarlijks structureel €50.000. 
Betreft het hier onderbesteding van financiële 

Om ruimte te creëren in de provinciale meerjarenbegroting voor de diverse 
opgaven en knelpunten is op alle beleidsterreinen, dus ook Milieu,  
gekeken of hiervoor ruimte te maken is.  
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middelen op het gebied van milieubeleid, 
ofwel een structurele budgettaire meevaller? 

Daartoe is een bedrag van € 50.000 aangereikt dat structureel op het 
beschikbare milieubudget gekort zal worden. Dat betekent dat voor milieu 
minder verplichtingen aangegaan kunnen worden voor incidentele 
knelpunten. 

75 SGP  Voorjaarsnota blz. 40 De geraamde inkomsten uit opcenten MRB in 
2021 verlagen met € 250.000 en vanaf 2022 
ophogen met € 250.000. Dat betekent dat er 
vanaf 2022 € 500.000 meer aan inkomsten 
wordt verwacht dan nu. Graag een toelichting 
waar deze (positief) verwachte 
inkomstenstijging op is gebaseerd.  

Vanaf 2022 valt het opcenten tarief terug naar het niveau van 2018. Daar is 
in de meerjarenbegroting ook altijd rekening mee gehouden. Echter, in de 
voorjaarsnota 2020 heeft voor de jaren 2020 en 2021 een incidentele 
verhoging van de inkomsten plaatsgevonden, op basis van de autonome 
ontwikkelingen van het aantal auto’s (aantal en gewicht) in Zeeland. In 
werkelijkheid viel die stijging iets lager uit dan eerder ingeschat. Aangezien 
de belastingdienst voor 2021 een zelfde prognose afgeeft van het aantal 
auto’s in Zeeland als in 2020, stellen wij in de voorjaarsnota 2021 voor om 
de inkomsten opcenten MRB in 2021 gelijk te houden aan de werkelijke 
inkomsten in 2020. Dat betekent een verlaging van € 250.000 ten opzichte 
van de eerdere incidentele stijging. Dat betekent ook dat – rekening 
houdend met het lagere opcenten tarief vanaf 2022 – er op basis van deze 
prognose nog steeds een autonome groei in de meerjarenraming 
ingerekend kan worden vanaf 2022. Die is ingeschat op € 250.000.  
 

76 SGP  Voorjaarsnota blz. 41 Wat wordt verstaan onder een “een verdere 
versterking van het corporate 
communicatieteam”? 

Er zal werving plaatsvinden voor een communicatie adviseur die zich gaat 
bezig houden met corporate communicatie, zoals onder andere interne 
communicatie. Deze adviseur gaat ook de communicatie verzorgen rond 
aantal projecten. Dat is gewenst gezien de ambitie op zichtbaarheid van de 
Provincie. 

77 PVZ 41; 3.4.5. Versterking 
corporate communicatie 

Wie vormen het corporate 
communicatieteam? Zijn dit ambtenaren? 
Waarom is hier structureel meer geld voor 
nodig, ook na de coronacrisis? 

Het corporate communicatieteam is één van de teams binnen team 
Communicatie van de Provincie Zeeland. En zijn dus ambtenaren. Zij zijn 
o.a. actief voor de website en andere organisatiebrede 
communicatiemiddelen. Gezien de ambities op het vlak van zichtbaarheid 
van de Provincie Zeeland en de continue ontwikkeling van moderne 
communicatiemiddelen is uitbreiding gewenst. 

78 PvdA Blz. 42. Grondbeleid. De 
POP3-bijdrage vervalt. 

Is er zicht op een opvolgend programma? Voor POP3 is er een overgangsperiode van twee jaar (2021, 2022), 
genaamd POP3+. Dit is feitelijk een verlenging van de huidige POP-
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periode 2014-2020, maar het accent ligt met name op klimaat, 
kringlooplandbouw en biodiversiteit. 
 
Vanaf 2023 wijzigt het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid en het hieraan 
gekoppelde subsidieprogramma wezenlijk. De Staten worden met een 
aparte brief hierover op korte termijn geïnformeerd over de laatste 
ontwikkelingen. 

79 D66 43 Er wordt gesteld dat er veel onduidelijkheden 
zijn over steun vanuit het rijk. Dat begrijpen 
wij, we vroegen ons af of er een beeld 
geschetst kan worden over de stappen die de 
provincie gaat nemen als er een kabinet is 
geformeerd/er een regeerakkoord duidelijk is. 
Op welke manier gaat zij duidelijkheid 
verschaffen voor PS over de financiering 
vanuit het rijk? 

Via voor- en najaarsnota’s informeren wij u over belangrijke ontwikkelingen 
in het financiële perspectief en de gevolgen daarvan voor de provincie.   

80 D66 44 Welke ambities zijn tijdelijk gedekt? In de voorjaarsnota worden voorgestellen gedaan voor incidentele 
ambities, die uiteraard wel volledig zijn gedekt. We benadrukken dat deze 
incidentele ambities geen structurele verplichting in zich dragen, zodat in 
de toekomst een bestuurlijke keuze gemaakt kan worden over het al dan 
niet continueren.  In deze voorjaarsnota gaat het met name om de ambities 
Woonagenda, impuls bedrijventerreinen en mogelijk ook de 
ontwikkelagenda cultuurveld. In het Statenvoorstel bij de voorjaarsnota is 
benoemd welke ambities eerder incidenteel zijn toegekend. 
 

81 D66 44 Is GS om terug te komen op het besluit om de 
MRB weer terug te brengen op het niveau van 
2018? 

In het kader van de reparatie van de weeffout van het provinciefonds heeft 
PS besloten om de opcenten voor de periode 2019 tot en met 2021 tijdelijk 
te verhogen, waarbij de opcenten in 2022 terugvallen naar het opcenten 
tarief uit 2018. Ook in het coalitieakkoord is dit zo benoemd. In de 
meerjarenbegroting is hier altijd rekening mee gehouden en vergt daardoor 
geen afzonderlijke besluitvorming. 
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82 D66 44 Bij het verhaal over de onder uitputting in de 
begroting in de begroting wordt (logischerwijs) 
aangegeven dat nog niet kan worden 
aangegeven waar die onder uitputting zal 
plaatsvinden. Hoe gaat PS daarover 
geïnformeerd worden de aankomende tijd? 

Binnen de planning- en controlcyclus zijn een aantal momenten voorzien 
waarin rondes budgetbewaking worden uitgevoerd. Wij verwachten in de 
het kader van de tweede ronde budgetbewaking, die onderdeel is van de 
najaarsnota 2021, meer zicht te hebben op de besteding van budgetten, en 
de invulling van de taakstelling onderuitputting. 

83 D66 47 Welke impact zou het hebben als we de 
deadline voor voltooiing Natuurnetwerk 
Zeeland vervroegen? 

In het Natuurpact is afgesproken per 2027 het Natuurnetwerk te voltooien. 
Met de extra inspanningen in het kader van het Programma Natuur worden 
deze afspraken tussen Rijk en Provincies nogmaals bevestigd. 
Om deze afspraken na te kunnen komen zal Zeeland een extra inspanning 
moeten doen, een versnelling in gang moeten zetten. U bent daar eerder 
over geïnformeerd. 
De realisatie van het Natuurnetwerk is geprogrammeerd in de 
meerjarenbegroting. Als de datum naar voren wordt getrokken zal de 
meerjarenbegroting aangepast dienen te worden. Daarbovenop is extra 
personele inzet nodig. En bovendien is het de vraag of het, gezien de 
noodzakelijke versnelling die nu al nodig is, de vraag of nog sneller 
sowieso haalbaar en wenselijk is. Het zijn activiteiten die tijd en 
zorgvuldigheid vragen. 

 


